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Protokoll från pensionärsrådets sammanträde 2009-06-01 
 
 
Ledamöter Barbro Karlsson, ordförande PRO Tallkrogen/Gubbängen 
 Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 
 Bror Lord PRO Farsta 
 Gun Forss PRO Farsta strand 
 Kerstin Holmgren SPF Sköndal 
   
Ersättare Inga Lill Lindgren PRO Hökarängen 
 Ingrid Klingberg PRO Sköndal 
 Mary Andersson  PRO Farsta  
 Solveig Ahlbom SPF Farsta 
 Sture Simonsson SPF Sköndal 
   
   
Tjänstemän Ingrid Friberg avdelningschef 
 Pia Sundqvist nämndsekreterare 
 
 
 
 
 
Justeras:   
 
  Stig Åström, vice ordförande 
 
 
 
 
Justeras:   
 
  Gun Forss, ledamot 
 
 
 
 
Sekreterare:  
 
  Pia Sundqvist 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs vice ordförande Stig Åström 
och ledamoten Gun Forss. Justering sker torsdag 4 juni. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokoll från rådets sammanträde 2009-05-04 anmäldes. 
 

§ 3 Dagens gäst: Roland Meisel och projektet ”Hjälpmedelsknallarna” 
Projektledaren Roland Meisel berättade om projektet ”Hjälpmedelsknallar-
na” som fr a riktar sig till anhörigvårdare men även till biståndsbedömare 
och vårdpersonal. Projektet planerades ursprungligen som en hjälpmedels-
buss men informationsspridningen sköts nu istället med hjälp av ett par 
”Dramaten”-väskor. ”Knallarna” demonstrerar en rad olika hjälpmedel för 
de målgrupper man söker upp. Kompletterande information ges i form av 
broschyrer och vid behov även sökningar på nätet. 
 
Gruppen anhörigvårdare är svår att nå, och både Roland och avdelningschef 
Ingrid Friberg vädjade därför till rådet att sprida information om projektet 
inom sina respektive organisationer. 
 
Rådet tackade Roland Meisel för en mycket intressant presentation. 

  
§ 4 Aktuellt från nämndsammanträdet 2009-05-14 

Inget fanns att rapportera. 
 

§ 5 Ärenden till nämndsammanträdet 2009-06-11 
Ärende nr 3: Svar på skrivelse (s), (mp) och (v) om muddring i Magelungen. 
Rådet instämde i förvaltningens synpunkter och uttryckte förhoppningen 
att muddringen kommer att bli av. 
 
Ärende nr 5: Yttrande över revisorernas årsrapport 2008 
Rådet noterade att stadens revisorer i stort sett är nöjda och utgick från att 
de områden som har fått påpekanden kommer att åtgärdas. 
 
Solveig Ahlbom tog upp revisorernas påpekande att vissa utförare inom 
äldreomsorgen (både hemtjänst och vård- och omsorgsboenden) har över-
skridit sin budget eftersom de inte tillräckligt snabbt har kunnat anpassa 
verksamheten till ett minskat antal köp av tjänster och platser. Ingrid Fri-
berg svarade att det är mycket svårt att i förväg göra korrekta bedömningar 
av efterfrågan inom ramen för det nya kundvalssystemet. Säkert kan för-
valtningen dock bli bättre på marknadsföring. 
 

§ 6 Information från förvaltningen och avdelningen för äldre  
Från föregående sammanträde:  
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1. Har någon butik som säljer folköl och tobak i stadsdelsområdet fått an-

märkning inom ramen för förvaltningens tillsynsarbete? Svar: Nej. 

2. Information om uppsökande verksamheten: Ingrid berättade att alla seniorer 
i åldern 80+ nu har fått hembesök och att arbetet går vidare under hösten, 
först med de 276 nya 80-åringarna inom stadsdelsområdet och därefter med 
de ca 2 000 seniorerna i åldern 75-79 år. Även de informationsmöten som 
anordnas inom ramen för projektet har varit mycket uppskattade och välbe-
sökta. 

3. Informationsbroschyren ”A till Ö”: Förvaltningen har ännu inte lyckats hit-
ta information om broschyren men kommer nu, efter tips från Stig Åström, 
att kontakta Kungsholmen och Hägersten-Liljeholmen, där broschyren har 
delats ut. 

 
Ingrid berättade mer om projektet ”Brott mot äldre” där bl a polisen, Brå, 
Kungsholmens stadsdelsnämnd och Micasa medverkar. En broschyr kommer 
att tas fram med tips på hur man kan förebygga brott, både inomhus och utom-
hus. Polisen har också utbildat en del av sina volontärer så att de är särskilt väl 
lämpade att stödja äldre som har utsatts för brott. Brottsoffer lotsas även vidare 
till BOJ, Brottsofferjouren i Farsta. Ytterligare information om projektet kom-
mer att ges senare under året. Solveig Ahlbom föreslog att det då även informe-
ras om när och var brott av olika slag faktiskt begås, för att förebygga onödig 
rädsla hos äldre. 
 
Ingrid berättade vidare att  

− tilldelningsbeslutet avseende upphandlingen av driften av Postiljonen (som 
ingår i en större upphandling av ett antal boenden runtom i staden) beräknas 
fattas inom kort, inför den verksamhetsövergång som sker den 1 november. 
Biträdande avdelningschef Thomas Kultti har fått i uppdrag att bilda en ar-
betsgrupp med uppgift att förbereda allt praktiskt inför övergången.  

− inga beslut om ombyggnaden av Farsta vård- och omsorgsboende kommer 
att fattas före sommaren. 

 
Informerades även om det utvecklingsarbete enligt lean-modellen som för när-
varande genomförs inom nämndadministrationen. Syftet med genomlysningen, 
där varje delmoment analyseras, är att skapa ett mer effektivt resursutnyttjande 
och därmed ökad service och kvalitet för administrationens kunder, däribland 
pensionärsrådet och handikapprådet. Motsvarande genomlysningar görs inom 
Farsta Norra Hemtjänst och enheten för försörjningsstöd inom avdelningen för 
vuxna. 
 
Delades ut information om sommarens planerade bussutflykter och aktiviteter i 
Ladan på Farsta Gård, samt broschyren ”Vill Du ha sällskap?” som informerar 
om träffpunkter, ledsagning och andra former av social verksamhet. Rapporte-
rades också att en datautbildning för seniorer kommer att anordnas i förvalt- 
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ningens datorsal med adress Munkforsplan, i samarbete med studieförbundet 
ABF. 

 
§ 7 Övriga frågor  

Med hänvisning till en artikel i Dagens Nyheter om de positiva effekterna 
av att arbeta aktivt med läkemedelsgenomgångar frågade Solveig Ahlbom 
om förvaltningens fortsatta planer på detta område. Ingrid Friberg svarade 
att förvaltningen har vissa svårigheter att etablera ett bra samarbete med 
vårdcentralerna kring detta projekt. Däremot har den läkemedelsinforma-
tion som har riktats till personalen varit mycket uppskattad. Föreslogs att 
projektansvariga Brita Midelf informerar rådet under hösten. 
 
Avslutningsvis önskade alla varandra en trevlig sommar. 
 

 


